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 לכבוד

 

 שלום רב,

 

 בנושא הוועדה לבחינת הענקת אות מערכה לתקופת הלחימה של צה"ל בלבנוןבקשתך למידע הנדון: 

 2020בנובמבר  4מיום  (1): שלך

 2021בפברואר  9( מיום 2)

 2021בפברואר  08שלנו: 

 

 רה לקבלת התייחסות הגורמים המקצועיים. בנושא שבנדון התקבלה בלשכתנו והועב ( בסמך,2, המסומנת )פנייתך .1

בהתאם  , בקשתך לקבלת הפרוטוקולים של הוועדה, נדחית2021בפברואר  8כפי שנמסר לך במענה מטעמנו מיום  .2

(, תוך שנמסר לך מידע רב בעניין הוועדה, לרבות כתב המינוי של הוועדה, מועדי הדיונים, 4)ב()9להוראות סעיף 

 ד.תמצית סיכום הרמטכ"ל ועו

עם זאת, ולפנים משורת הדין, מצ"ב כנספח תמצית של פרוטוקולי דיוני הוועדה, המשקפים את הנושאים שנדונו  .3

 בוועדה בכל אחד מן הדיונים.

 בברכה, .4

 

 

 מיקה ליפשיץ סא"ל

 ומבצעים רע"ן אסטרטגיה

 דובר צה"לב/

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 נספח



 
 
 

 
 
 

 

2 

 

 :1דיון 

לצה בעניין מתן אות מערכה על תקופת הלחימה בלבנון. בדיון הוצגו מספר תחילה, הוצג תפקיד הוועדה, שהוא לגבש המ

עמדות: הענקת אות מערכה בדומה למלחמות אחרות; הצעת אלטרנטיבה של ציון המערכה בדרך אחרת, שאינה הענקת 

ות ושאלת אות מערכה; או מתן אות כללי על לחימה בטרור באשר הוא. בדיון, נשקלו ההשלכות הכלכליות של הענקת הא

הזכאות לקבלת האות. בנושא זה הוצגו מגוון דעות, ביניהן כאלה שעמדו על כך שאת האות יש להעניק ללוחמים בלבד 

מה בלבנון. בסיכום הדיון, נאמר כי נכון וכאלו שטענו כי צריך להעניק את האות לכל מי ששירת בצה"ל לאורך תקופת הלחי

 לשמוע גורמים נוספים, לרבות נציגי שב"כ, מגן דוד אדום, משפחות שכולות ועוד, בטרם הועדה תגבש את המלצותיה.

 

 :2דיון 

בדיון השתתפו נציגים אזרחיים, שסיפרו על חוויותיהם האישיות הקשורות למערכה )לדוגמה, חוויות השכול של משפחות 

צוין כי נכון להגביר את המודעות לות שקרובי משפחתם נהרגו בלחימה וחוויותיהם של מי שנטלו חלק בלחימה(. בדיון, שכו

ספר בפרט. כמו כן, נערך דיון בנושא הגדרת תקופת המערכה.  בקרב הציבור בכלל ובקרב תלמידי בית על אודות המערכה

 נושא.בסיכום הדיון, הוחלט כי יש לערוך מפגשים נוספים ב

 

 :3דיון 

הדיון עסק בזכאות לקבלת האות. בתחילת הדיון, הוצגו חלופות לפלחי אוכלוסייה אשר עשויים להיות זכאים לאות. כמו 

כן, הוצע כי תוקם ועדה אשר תקבל פניות אזרחים הטוענים לזכאות לאות. בנוסף, נשקל אופן הענקת האות לפצועי 

 ון בעניין שם למערכה. המערכה ולחללי המערכה. עוד, התקיים די

 

 :4דיון 

דיון סיכום, בו נשקלה האפשרות להמליץ על קביעת יום אזכרה ממלכתי וטקס להענקת אות המערכה בלבנון. חברי הוועדה 

המשיכו לדון בשאלת הזכאות לקבלת האות והתקופה שבמהלכה לגביה יוענק האות. כמו כן, נערך דיון נוסף בנושא שם 

 המערכה.

 

 

 


